



Mr Stuart Pearce

Special Advisor to Chairman and non-Executive Director
Qatar Financial Centre Authority

Stuart Pearce has had a long career in international banking and financial services. A British national, Stuart Pearce has held senior positions in treasury and commercial banking in the Middle East, North America, Asia and Europe.

Stuart Pearce joined HSBC in 1974. As an international executive for the Group he held a range of positions in the Middle East, and Asia and the USA, including in Saudi Arabia, Bahrain and the UAE, and Hong Kong.

In 1992 he was appointed CEO of HSBC Private Banking Europe and Middle East, directly overseeing HSBC's Private Banking operations in Switzerland and London.

In 1997 Stuart Pearce was appointed Chief Executive and Country Manager at HSBC Japan, increasing HSBC's brand awareness particularly amongst Japanese corporate, institutional and governmental clients. During his tenure he led the design and implementation of HSBC's first integrated 5 year strategic plan for Japan. He was also Chairman of the International Bankers Association in Japan, and a member of the board of HSBC Securities and the British Chamber of Commerce.

In 2001 Stuart Pearce was appointed HSBC's Head of Corporate Banking in the UK. In this role he participated in the development of a strategic plan to bring together HSBC's corporate, investment banking and markets businesses (CIBM), which resulted in the formation of HSBC CIBM division, and a substantial upgrading of the business as a whole.

In 2002 Stuart Pearce took up the new appointment of CEO of HSBC Investment Management, in which he designed and implemented a strategy to create an integrated investment management business.

In May 2005 Stuart Pearce retired from HSBC, and was appointed Chief Executive and Director General of the Qatar Financial Centre (QFC) Authority in July 2005.

In November 2009 Stuart Pearce was appointed Special Adviser to the Chairman of the QFC Authority and a non-Executive Director of the QFC Authority. He is also a non-Executive Director of Qatar Insurance Services LLC, a wholly owned subsidiary of the QFC Authority.

The QFC is designed to attract international financial services institutions and major multi-national corporations to share in a long-term and mutually beneficial partnership with Qatar.



斯圖爾特·皮爾斯

卡塔爾金融中心管理局主席特別顧問兼非執行總裁

斯圖爾特·皮爾斯是英國公民，從事國際銀行及金融服務業多年，曾於中東、北美洲、亞洲及歐洲擔任多個財資及商業銀行業高級職位。

皮爾斯於1974年加入匯豐，成為集團的國際管理人員，先後於中東、亞洲及美國任職，派駐地區包括沙特阿拉伯、巴林、阿聯酋和香港。

1992年，皮爾斯獲委任為匯豐歐洲及中東私人銀行行政總裁，直接掌管匯豐在瑞士和倫敦的私人銀行業務。

1997年，皮爾斯獲委任為日本匯豐行政總裁兼總經理，專責提升匯豐的品牌知名度，特別是吸引日本企業、機構和政府客戶注意。他在任期間，領導匯豐制訂和實施首個日本市場五年策略計劃。同期，他也出任日本國際銀行家協會主席、匯豐證券董事局成員及英國商會理事會成員。

2001年，皮爾斯獲委任為匯豐英國企業銀行主管。任職期間，他參與制訂一個策略計劃，把匯豐的企業銀行、投資銀行及資本市場業務結合起來，組成匯豐企業銀行、投資銀行及資本市場部，大大提升了這些業務的整體水平。

2002年，皮爾斯接掌匯豐投資管理行政總裁這個新職務，負責制訂及實施策略，創建投資管理業務。

2005年5月，皮爾斯於匯豐退休，同年7月，他獲委任為卡塔爾金融中心首席執行官兼總經理。

2009年11月，皮爾斯獲委任為卡塔爾金融中心管理局主席特別顧問兼非執行總裁。他也是卡塔爾金融中心全資附屬機構 Qatar Insurance Services LLC 的非執行董事。卡塔爾金融中心旨在吸引國際金融服務機構及主要跨國企業與卡塔爾建立長期的互惠互利夥伴合作關係。